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 سخنگوی کمیسیون بهداشت مجلس: 

کمبود ۲۰۰ قلم دارو 
به مرحله بحرانی رسیده است، 
رئیس جمهور اقدام عاجل کند

 www.tolounews.com پست الکترونیک: toloudaily@gmail.com                                            آدرس سایت:

بهترین اشخاص حقیقی و حقوقی کسانی هستند که »واقعیات« 
را می نمایانند و کاری به تلخی و شیرینی آن ندارند. هر نظام 
آن  از  کدام  هر  به  می توان  که  دارد  کارکردهایی  حکومتی، 
و  ضعیف  متوسط-   - خوب  خوب-  )بسیار  نمره  کارکردها 
بسیار ضعیف( داد و یا گرایش های افراد را طبق طیف لیکرت 
بسیار   - مخالفم  نظرم-  بی  موافقم-  موافقم-  )کاملًا  براساس 
مخالفم( را دسته بندی کرد و سنجید. گرچه این شیوه سنجش، 
شناسی  جامعه  همچون  رشته هایی  در  و  داشته  علمی  ماهیت 
روش  به  می توانند  نیز  جمعی  رسانه های  ولی  دارد  کاربرد 
مشهود و با درج نظرات مردم، نقاط قوت و ضعف حکومت را 
دلسوزانه و به صورت سازنده به آن تذکر داده و تا رفع معایب 

و اشکالات، آنها را دنبال کنند.
آری رسانه هایی برای مردم و حکومت نعمت هستند که به دور 
تخریب  از  فارغ  باندگرایی و همچنین  و  تملق و چاپلوسی  از 
و خودمحوری فقط به درج »واقعیات« و »حقایق« بپردازند؛ 
واقعیت یعنی »وضع موجود« و »حقیقت یعنی وضع مطلوب«

بدون  شیرین  چه  و  تلخ  چه  را  واقعیات  باید  هم  رسانه ها 
بزرگنمایی و کوچک نمایی منعکس و تحلیل کنند و از طرف 
آن  به  باید  جامعه  آنچه  و  آل ها  ایده  آرمان ها،  طرح  به  دیگر 
روش های  بتوانند  که  موفقند  زمانی  رسانه ها  بپردازند.  برسد، 
فوق الذکر را با قدرت، جرات و شهامت مطرح کرده و راهی 
و  شود  منجر  مردم  و  حکومت  عملکرد  پالایش  به  که  بروند 
یقیناً  برسد.  انتظار  قابل  توسعه  و  ترقی  و  پیشرفت  به  جامعه 
می پسندند  را  آن  دارند  عالمانه  نگاه  که  برخی  مسیر  این  در 
به  دارند  غیرمنطقی  و  غیرعلمی  متعصبانه،  نگاه  که  آنان  و 
که  هستند  رسانه ها  تهدید  عامل  اینها  برمی خیزند.  مخالفت 
 باید به هر طریقی به اصلاح دیدگاه خود مبادرت کنند تا راه 

اصلاح جامعه مسدود نشود.

 
دکتر محمدمهدی جعفری زاده

رسانه ها »فرصت اند« نه »تهدید«
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2تحلیل این خبر را در ستون »تحلیل خبر« بخوانید

رئیس جمهور در مراسم روز خبرنگار:

 باید رسانه ها را نعمت بدانیم 
نه تهدید

آزادی های مشروع در کشور تضمین 
شده است / اصحاب رسانه باید 

در جامعه امیدآفرینی کنند
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امیدآفرینی و مطالبه گری 

از مدیران، دو خواسته 

استاندار فارس از رسانه ها 

در روز خبرنگار گنجینه ای که اگر مدیریت نشود، 
بلای جان می شود

مدیرعامل آبفا فارس:

رفع بیش از ۶۸۰۰ مورد اتفاقات آب شرب 
شهرستان های فارس طی ۴ ماه گذشته

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:

 رضایتمندی ملاک برنامه های آینده 
شورا و شهرداری است

شهردار شیراز:

اجرای عملیات آسفالت تمام معابر خاکی 
تا تیرماه سال ۱۴۰۳ در سطح شیراز

2

پیگیری مسائل حقوقی وقضایی ایثارگران 
در میزخدمت مشترک بنیاد شهید و دادگستری 

کل استان فارس

تحلیل خبر
دکتر محمدمهدی جعفری زاده

در سومین سال فعالیت مدیریت شهری شیراز رقم خورد؛

جهش آسفالت معابر گامی در کسب رضایتمندی شهروندان از خدمات شهرداری شیراز

یادداشت 
روز

مدیر عامل اتحادیه تعاونی های عمرانی و انبوه سازی تهران جزئیات 
طرح ساخت واحدهای کوچک متراژ برای جوانان و زوج های جوان 
را اعلام و برآورد خرید این واحدهای مبله را یک میلیارد تومان ذکر 

کرد.
خشایار باقرپور در گفت وگو با ایسنا، با تشریح جزئیات طرح ساخت 
اقتصادی  اظهار کرد: طرح »مسکن  مسکن جوانان و زوج های جوان 
دارد  مختلفی  ابعاد  گرفته  اتحادیه صورت  توسط  آن  طراحی  که  ما« 
و در کمیسیون عمران مجلس نیز مطرح شده است. خوشبختانه طرح 
با استقبال خوبی از ناحیه ریاست جمهوری مواجه و به وزارت راه و 
آمادگی  مثبت  نگاه  با  شهرسازی  و  راه  وزیر  شده  ارجاع  شهرسازی 

مشارکت در اجرای طرح را به اتحادیه اعلام کردند.
وی افزود: این طرح بیشتر مربوط به تأمین مسکن جوانان و زوج های 
جوان است زیرا یکی از اصلی ترین معضلات پیش روی جوانان برای 
ازدواج بحث تأمین مسکن است. قیمت مسکن متأثر از شرایط کلان 
طرفی  از  است،  یافته  کاهش  خرید  قدرت  و  رفته  بالا  کشور  اقتصاد 
هزینه های اجاره بها هم به شکل سرسام آور افزایش داشته و همه دست 
به دست همه داده تا جوانان برای ازدواج خود و تأمین سرپناه دچار 

مشکل شوند.
اجرای آزمایشی طرح »مسکن ما« در دو استان تهران و البرز

اجرای  از  تهران  انبوه سازی  و  تعاونی های عمرانی  اتحادیه  مدیر عامل 
تهران و  استان  به شکل آزمایشی در دو  ما«  اقتصادی »مسکن  طرح 
البرز خبر داد و گفت: طرح ایده خوبی برای زوج های جوان است و 
زوج هایی که معمولًا طی روز سرکار هستند و بعد از ساعات کار به 
یک سرپناه نیاز دارند، می توانند از طریق این طرح صاحب خانه شوند.

الگوی  از  طرح  این  در  گفت:  واحدها  متراژ  توضیح  در  باقرپور 
آسیای شرقی بهره بردیم واحدهای کوچک متراژ ۲۵ تا ۳۵ متری با 
تکنولوژی های نوین ساخته می شوند. واحدها با رویکرد اقتصادی سازی 
منزله  به  بلکه  بردن کیفیت  بین  از  قیمت  به  ارزان سازی  معنای  به  نه 
حفظ کیفیت همراه با بهره گیری از تکنولوژی های نوین ساخت احداث 

می شوند و قیمت تمام شده را به حداقل رساندیم.
مالک  می توانند  تومان  میلیارد  یک  زیر  با  جوانان  اینکه  بیان  با  وی 
این واحدها شوند، افزود: مدل واحدها تمام تجهیز و مبله شده است و 
پارکینگ هم دارد. به طوری که یک زوج جوان برای شروع زندگی 
در واحدهای مسکونی تنها با یک چمدان وارد می شود زیرا واحد مجهز 
و مبله است و فلسفه چنین واحدهایی این است که زوج جوان بتوانند با 
وام ازدواج و هزینه جهیزیه صاحب یک خانه شوند و دغدغه پول پیش 

و اجاره بها نداشته باشند.
به گفته مدیرعامل اتحادیه تعاونی های عمرانی و انبوه سازی تهران این 
واحدها اجاره به شرط تملیک نیست و افراد مالکیت صددرصدی دارند 
و بر اساس شاخصه های امروز در تولید انبوه این کار با زیر یک میلیارد 

تومان شدنی است.

جزئیات طرح ساخت مسکن جوانان و زوج های جوان

واحدهای کوچک با متراژ ۲۵ تا ۳۵ متری

با  خشونت  با  رضاخان  گفت:  جماران  به  گرامی  العظمی  الله  آیت 
از کشور  اینکه  به محض  نتیجه ای نگرفت و  اما  حجاب برخورد کرد، 
رفت اوضاع کشور به حالت قبل برگشت. ما هم اگر روی بی حجابی 
فشار بیاوریم آن گونه می شود. لذا اگر با محبت برخورد شود موثرتر 

است.
آیت الله العظمی گرامی گفت: اگر گشت ارشاد اصلاح شود، بازگشت 
آن ایراد ندارد. لذا مسئولان اگر مراقب باشند و برخوردشان با متخلف 
و مسائل فرهنگی، مناسب و با محبت باشد بازگشت آن ایراد ندارد و 

امیدوارم نتایج خوبی داشته باشد. 
از  العظمی گرامی  با آیت الله  مشروح گفت و گوی خبرنگار جماران 

مراجع تقلید در پی می آید:
*با توجه به اینکه جریمه های پیچیده و متعددی برای بدحجابی در لایحه 
با جریمه حل  بی حجابی  آیا  شما  نظر  به  شده،  تدوین  عفاف  و  عفاف 

می شود یا رهکار دیگری توصیه می کنید؟
 من فکر می کنم در شرایط فعلی برخوردهای محبت آمیز مؤثرتر باشد. 
شاید فشار، نتیجه خیلی خوبی نداشته باشد. درباره اصل حجاب، آیات و 
روایات صریح وجود دارد و از نظر فقهی حکم آن روشن است. دختر و 
زن بی حجاب باید متوجه باشند که بی حجابی چه عوارض بدی دارد. در 
صورت رواج بی حجابی در جامعه، وقتی که نگاه مردی به زنان مختلف 
بی حجابی  بلغزد.  خودش  همسر  به  نسبت  او  دل  است  ممکن  می افتد، 
سست بنیاد  را  خانواده ها  و  دارد  خانواده  بنیان  برای  زیادی  خطرات 
می کند. باید به هر وضع ممکن جلو بی حجابی گرفته شود، اما روش های 

محبت آمیز تأثیر بیشتری دارد.
 از سوی دیگر، درباره فلسفه حجاب در رادیو تلویزیون بیش از این ها 
ضرورت  درباره  دیگر  مسائل  با  مقایسه  در  متأسفانه  و  شود  صحبت 
تلویزیون  این است که در رادیو  حجاب کمتر صحبت می شود. قاعده 
درباره فلسفه حجاب و بدی بی حجابی بیشتر صحبت شود و برای مردم 
چون  است،  بهتر  خیلی  خیابانی  برخورد  از  جریمه  شود.  داده  توضیح 
برخورد خیابانی و زد و خورد، عوارض بدی دارد. اما جریمه هم فشار 
است و اگر مجبور باشیم باید از فشار استفاده کنیم. لازم است ترویج 
حجاب از راه محبت آمیز باشد و تبعات و فساد بی حجابی برای جامعه 

روشن شود، در این صورت اثر بهتر و بیشتری دارد.
پلمب مغازه ها به اقتصاد مملکت و بازار لطمه می زند

فکر نمی کنم با این کار، فرد بی حجاب اصلاح شدنی باشد
بی حجاب  زن  با  که  کاسبانی  و  فروشنده ها  برای  شده،  یاد  لایحه  *در 
معامله می کنند، جریمه هایی وضع شده است و حتی بعضی از مغازه ها را 
پلمب می کنند. از دیدگاه حضرتعالی جریمه کسبه و بازاریان به دلیل 

معامله آنان با بدحجاب ها کار درستی است؟
البته رعایت قوانین کشور لازم است، ولی این کارها عوارض خوبی   
اثر  می زند،  لطمه  بازار  و  مملکت  اقتصاد  به  اینکه  از  ندارد؛ صرف نظر 
مناسبی ندارد. همچنین فکر نمی کنم با این کار، فرد بی حجاب اصلاح 
شدنی باشد. مغازه دار هم حتی المقدر کار خود را به صورت قاچاق انجام 
می دهد. کار به آنجا می کشد که خانم بی حجاب به مغازه دار تلفن می کند، 
و مغازه دار جنس را به خانه اش می برد. این گونه نیست که با این کارها، 
خانم های بی حجاب از خرید و فروش منصرف شوند؛ مغازه دار می گوید: 
می گذارند،  قرار  اما  نفروشیم  چیزی  شما  به  گفته اند  ما  به  بیرون،  برو 
تماس های تلفنی برقرار می شود، جنس را به در خانه می رسانند و پول 

اضافی هم می گیرند.
 فکر نمی کنم این کارها خاصیتی داشته باشد.

*بعضی معتقدند که گشت ارشاد باید برگردد و با قدرت کار خود را 
در  یا  است  ثمربخش  می تواند  کار  این  نظر حضرتعالی  به  کند.  دنبال 

چارچوب خاصی باید تعریف شود؟
 اگر بتوانند با محبت و نصیحت آمیز کار کنند تا حدودی مفید است. 

 *آیا آمران به معروف باید در مسائل فقهی و اجتماعی متخصص باشند؟
 بله؛ برخوردهای جاهلانه، خشونت آمیز و تند، اثر خوبی ندارد.

آیت الله گرامی : 

برخوردهای جاهلانه، خشونت  آمیز و تند، اثر خوبی ندارد

عضو کمیسیون قضایی مجلس  می گوید که 60 ماده به لایحه حجاب 
اضافه کردیم؛ لایحه دولت و قوه قضائیه صرفاً برای مجازات بی حجابی 

بوده است.
با  حاجی دلیگانی  حسینعلی  انتخاب،  از  نقل  به  »تابناک«  گزارش  به   
اشاره به برخی جزئیات لایحه عفاف و حجاب مصوب کمیسیون قضایی 
مجلس، اظهار کرد: مصوبه کمیسیون در مورد این لایحه از یک وزانت 
و دقت بالایی برخوردار است و نقطه نظراتی که کارشناسان در بحث و 

گفت وگوها مطرح می کردند، در این مصوبه لحاظ شده است. 
وی با بیان اینکه تقویت خانواده محور مصوبه عفاف و حجاب کمیسیون 
قضایی است، افزود: نهاد خانواده مقدس است و باید تقویت شود. اگر ما 
بتوانیم تمام رفتارهای جامعه را به سمتی هدایت کنیم که از آسیب دیدن 
خانواده جلوگیری گردد، مشکلات جامعه حل می شود و لایحه عفاف و 

حجاب هم در همین راستا نوشته شده است. 
عضو کمیسیون قضایی مجلس با بیان اینکه لایحه دولت و قوه قضائیه 
صرفاً درخصوص اعمال مجازات برای بی حجابی بود، عنوان کرد: اما در 
مصوبه کمیسیون قضایی 60 ماده به آن لایحه اضافه وظایفی ایجابی برای 

سایر دستگاه ها هم دیده شده است. 

طبیعتاً  و  است  قوانینی  دارای  کشوری  هر  کرد:  بیان  حاجی دلیگانی 
مقررات در ایران نیز به عنوان یک کشور اسلامی باید بر اساس شرع 
احترام  به آن  باید  است و همه  ایران  قانون جامعه  باشد. حجاب  اسلام 
است،  لازم  جامعه  شدن  اداره  بهتر  برای  که  را  قانون  این  و  بگذارند 

رعایت کنند. 
مورد گشت  در  قضایی چیزی  در مصوبه کمیسیون  اینکه  بیان  با  وی 
این  ابزاری که در  نشده است، گفت: عمده  یا مشابه آن مطرح  ارشاد 
قانون دیده شده، با گذشته متفاوت و بر بسترهای الکترونیکی و اعمال 
قانون از طریق ابزارهای غیر فیزیکی متکی است. من فکر می کنم این 

لایحه در صحن مجلس رأی آورد. 

حاجی دلیگانی: 

وزیر بهداشت گفت: در مراکز و بیمارستان های دولتی، هیچ پزشکی 
حق ندارد بیمار را از بخش دولتی به بخش یا مطب خصوصی ارجاع 
وزارت   ۱۹0 شماره  با  می توانند  مردم  و  است  تخلف  اقدام  این  دهد. 

بهداشت تماس بگیرند و مصادیق تخلف را گزارش دهند. 
به گزارش »تابناک« به نقل از ایسنا، دکتر بهرام عین اللهی درخصوص 
وزارت  تاکنون  اینکه  بیان  با  پزشکی  رشته  پذیرش  ظرفیت  افزایش 
بهداشت به تمامی تکالیف قانونی خود عمل کرده است، گفت: امسال، 
سال دوم افزایش ظرفیت رشته های پزشکی است و در سال گذشته نیز 

به مصوبه شورای عالی انقلاب  فرهنگی عمل کردیم. 
فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  مصوبه  مطابق  گذشته  سال  افزود:  وی 

مقرر بود  ظرفیت رشته های پزشکی ۲0 درصد افزایش پیدا کند و 
 ما حتی بیش از تکلیف یاد شده پذیرش  کردیم و ظرفیت پذیرش تا

۲۷ درصد افزایش پیدا کرد. 
وزیر بهداشت درخصوص تأمین دارو افزایش ذخایر راهبردی دارویی 
نیز اظهارکرد: در  حال حاضر ذخایر راهبردی دارویی ما به حدود ۷0 
درصد رسیده است.بنابر اعلام وزارت بهداشت وی همچنین اظهار کرد: 
در مراکز و بیمارستان های دولتی، هیچ پزشکی حق ندارد بیمار را از 
بخش دولتی به بخش یا مطب خصوصی ارجاع دهد، این اقدام تخلف 
است و مردم می توانند با شماره ۱۹0 وزارت بهداشت تماس بگیرند و 

مصادیق تخلف را گزارش دهند.

وزیر بهداشت:
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